



Obituary

Born: Thursday, June 27, 1935

Died: Friday, August 9, 2019

Paul Arthur Bureau

Paul was raised in the small town of St-Victor de Beauce, from a large family of 12 children. As a young man he worked in The Arctic on the Distant Early Warning line. When he returned, he married Theresa (nee Beauchamp) of Chalk River and worked as a sheet metal mechanic in Ottawa. He built his own beautiful home along the shores of the Gatineau River where he and Theresa raised their 3 children. Jacques (Janet Morel), Michel (deceased in 1981) and Richard. He started a successful business, Heritage Pure Maple Products, where he sold his delicious maple syrup to grocery stores in Ottawa. When he retired, he spent much of his time volunteering at food banks and hospices. He was a religious man who regularly attended church and prayer meetings. He and his wife moved to Pembroke where he continued to serve at soup kitchens and helping people in need. After suffering a debilitating stroke, he became a resident at the Marianhill long term care home in Pembroke. He kept active and made many new friends there. His wife and sons visited him everyday for 16 months, including the day he peacefully left to meet his maker. Though the stroke took his legs and voice, he never gave up hope and lived each day being a fine example of determination, courage and sweetness. A true champion. He will be dearly missed. A special thanks to the wonderful friends he made at Marianhill. Joe, Faye, Norman, Barb, Art, Heather, Helen, Theresa, Iva, Orville, Margret, Father Ken, Father Patrick, Sr. Mary and Sr. Geraldine as well as all the nurses and PSWs on 2C. You were all so kind to him.

A bi-lingual mass to celebrate his life will be held at St-Jean-Baptiste church in Pembroke on September 4th at 11:00 am.

Paul's family would be honored if you considered making a donation of your liking to his church, Eglise de St-Jean-Baptiste, 500 Isabella Street, Pembroke, ON K8A 5T9 or to his favorite charity, Mary's Meals. (www.marysmeals.com).

Paul a été élevé dans le petit village de St-Victor de Beauce, au sein d'une grande famille de 12 enfants. Quand il était jeune homme, il a travaillé dans l'Arctique sur la ligne d'alerte avancée à distance. À son retour, il a épousé Theresa (née Beauchamp) de Chalk River et a travaillé comme mécanicien ferblantier à Ottawa. Il a construit sa propre belle maison sur le long des rives de la rivière Gatineau où lui et Theresa ont élevé leurs 3 enfants. Jacques (Janet Morel), Michel (décédé en 1981) et Richard. Il a démarré une

Service Summary

Funeral Mass

11:00 AM Wed Sep 04, 2019

St. Jean Baptiste Church, Pembroke

entreprise prospère, Les Produits D'érable Pure Heritage, où il a vendu son délicieux sirop d'érable aux épiceries d'Ottawa. Lorsqu'il a pris sa retraite, il a passé une grande partie de son temps à faire du bénévolat dans des banques alimentaires et des hospices. C'était un homme religieux qui assistait régulièrement à des réunions d'église et de prière. Son épouse et lui se sont installés à Pembroke, où il a continué à servir dans les souprières et à aider les personnes dans le besoin. Après avoir subi un AVC invalidant, il est devenu résident du foyer de soins de longue durée Marianhill à Pembroke. Il est resté actif et s'y est fait de nombreux nouveaux amis. Son épouse et ses fils lui ont rendu visite tous les jours pendant 16 mois, y compris le jour où il est parti paisiblement pour rencontrer son Créateur. Bien que le coup lui ait pris dans les jambes et dans la voix, il n'a jamais perdu espoir et a vécu chaque jour comme un bel exemple de détermination, de courage et de douceur. Un vrai champion. Il nous manquera beaucoup. Un merci spécial aux merveilleux amis qu'il a créés à Marianhill. Joe, Faye, Norman, Barb, Art, Heather, Helen, Theresa, Iva, Orville, Père Ken O'Brien, Père Patrick Blake, Soeur Mary et Soeur Geraldine, ainsi que toutes les infirmières et préposés au 2C. Vous avez tous été si gentil avec lui.

Une messe bilingue célébrant sa vie aura lieu le 4 Septembre à 11:00 heures à l'église St-Jean-Baptiste de Pembroke.

La famille de Paul serait honorée si vous envisagiez de faire un don de votre goût pour son église, l'église de St-Jean-Baptiste, située au 500 rue Isabella, Pembroke, Ontario, K8A 5T9, ou pour son organisme de bienfaisance préféré, Mary's Meals. (www.marysmeals.com)